
Protokół
z zebrania wiejskiego w sołectwie Wymysłów

w dniu 27 września 2012 r.

W  dniu  27  września  2012  r.  o  godz.  18.15  (w  II  terminie)  w  remizie 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Wymysłowie przy ul. Kościuszki 21 odbyło się 
zebranie wiejskie wg następującego porządku:

1. Otwarcie zebrania i przywitanie zebranych.
2. Przedstawienie porządku zebrania i odczytanie protokołu z poprzedniego 

Zebrania Wiejskiego.
3. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej.
4. Informacja Wójta Gminy z realizacji zadań gospodarczych oraz realizacji 

zadań w ramach funduszu sołeckiego w roku 2012.
5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wskazania  przedsięwzięć  do  realizacji  w 

roku 2012 w ramach środków funduszu sołeckiego.
6. Omówienie nowego systemu gospodarki odpadami w Gminie.
7. Sprawy różne w tym podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu trasy 

przedsięwzięcia pn. „Budowa połączenia kolejowego MPL Katowice w 
Pyrzowicach z miastami aglomeracji górnośląskiej.

8.  Zamknięcie zebrania.

Ad.1.
Otwarcia  zebrania  dokonała  sołtys  Pani  Barbara  Klusek  witając  wszystkich 
przybyłych mieszkańców i gości:  
- Wójta Gminy Pana Arkadiusza Ziembę,
- Przewodniczącą Rady Gminy Panią Katarzynę Cofała,
- Radnego Powiatu Pana Włodzimierza Trzcionkę,
- Radną Gminy Bobrowniki okręg Dobieszowice Wymysłów Panią Annę Kocot,
-  Kierownika  Referatu  Ochrony  Środowiska  Urzędu  Gminy  Pana  Tomasza 
Gajka,
Pani  Barbara  Klusek  usprawiedliwiła  nieobecność  Dyrektora  Zakładu 
Gospodarki  Komunalnej  Pana  Przemysława  Cichosza  spowodowaną 
obowiązkiem  służbowym.  Dodając,  że  Dyrektor  na  pewno  dołączy  do 
zebranych.
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.2.
Pani  Sołtys  Barbara  Klusek  przedstawiła  porządek  zebrania,  a  następnie 
zwróciła się do zebranych z pytaniem czy protokół z poprzedniego zebrania ma 



zostać odczytany, czy mieszkańcy zapoznają się z nim indywidualnie. Zebrani 
większością głosów opowiedzieli się za nie odczytywaniem ww. protokołu.

Ad.3.
Pani Sołtys zdała sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za okres 
od 10.03.2011 r. do chwili obecnej:
1) W miesiącach letnich ubiegłego roku została wykonana nawierzchnia z kostki 
brukowej na ul. Ogrodowej.
2) Po interwencji mieszkańców ul. Sienkiewicza firma Budimex zobowiązała się 
utwardzić  niewyasfaltowany  odcinek  drogi,  co  w  pewnej  części  zostało 
wykonane.  Natomiast  notatka  służbowa  sporządzona  na  miejscu  zawierała 
ustalenia, że firma Budimex wykona połączenie do cmentarza,  co nie zostało 
zrealizowane.  Po  wystosowaniu  pisma  do  PZD  jako  właściciela  drogi 
otrzymaliśmy  odpowiedź,  iż  środki  przeznaczone  przez  firmę  Budimex  na 
naprawę dróg w naszej  gminie  zostały  już wyczerpane.  Ponadto odcinek ten 
znajduje się w strefie przyszłych inwestycji kolejowych i może zostać w ciągu 
najbliższych lat przebudowany.
3)  W  ubiegłym  roku  zostało  również  przebudowane  boisko  do  siatkówki  
z  trawiastego,  a  właściwie  kamienistego  na  boisko  do  siatkówki  plażowej. 
Zostało  to  wykonane  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  na  prośbę 
młodzieży.
4)  Na  wniosek  Pani  Katarzyny  Seweryńskiej  oraz  mieszkańców  ul. 
Sienkiewicza i późniejszym rozmowom z mieszkańcami ul. Kościuszki i Leśnej 
zostały usytuowane przystanki na żądanie na ul. Kościuszki przy sklepie i na ul. 
Leśnej przy posesji nr 1.
5)  Przy  współpracy  z  Urzędem  Gminy  i  KZK  GOP  zostały  dopasowane  
w pewnej części  rozkłady jazdy autobusów linii 700, 53 i 52 tak, aby dzieci 
dojeżdżające  do  szkół  podstawowych  i  gimnazjum  nie  miały  problemów  
z dojazdem.
6)  Od  ubiegłego  roku  w  Wymysłowie  prowadzona  jest  budowa  kanalizacji 
sanitarnej. W większej części inwestycja ta została już ukończona albo jest na 
ukończeniu (więcej informacji na ten temat na pewno udzieli nam Pan Wójt). 
Wszyscy też w mniejszym lub większym stopniu odczuwamy niedogodności, a 
wręcz  kłopoty  związane  z  budową,  gdyż  często  zdarza  się,  że  nie  zostaje 
przywrócony przy posesjach stan do tego sprzed budowy. 
7)  Staramy  się  o  budowę  placu  rekreacyjnego  przy  ul.  Leśnej  –  wybór  tej 
lokalizacji  spowodowany  jest  tym,  że  tylko  w  tym miejscu  w  sołectwie  są 
jeszcze tereny gminne. Została podjęta uchwała o wykupie i zamianie gruntów 
prywatnych  przez  gminę,  ponieważ  teren  gminny  jest  zbyt  mały,  aby 
wybudować boisko sportowe.
8)  Od poniedziałku  prowadzone  są  prace  remontowe  w pomieszczeniach  po 
punkcie  felczerskim.  Będą  tam umieszczone  dwa komputery  z  dostępem do 
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internetu  zakupione  w  ramach  projektu  „Przeciwdziałanie  wykluczeniu 
cyfrowemu”, które będą udostępniane mieszkańcom naszej miejscowości.
9) Z ubiegłorocznego funduszu sołeckiego pieniądze zostały wykorzystane w 
całości, a mianowicie:

– wykonano remont kuchni,
– zakupiono huśtawki na plac zabaw oraz stojak na rowery.

10) Fundusz sołecki na rok 2012 został zrealizowany prawie w całości. Zostały 
tylko  do  zakupienia  kafelki  podłogowe  do  kuchni.  W  ramach  funduszu 
zakupiono:

– nagłośnienie do remizy,
– namioty piknikowe,
– karnisze i firany do sali w remizie.

11)  Organizujemy  wiele  imprez,  zarówno  dla  młodszych,  jak  i  starszych 
mieszkańców Wymysłowa. Mam nadzieję, że tradycja ta przyjęła się. I tak od 
zeszłego roku zostały zorganizowane już dwa pikniki z okazji Dnia Dziecka i 
może nie wszyscy mieszkańcy wiedzą, że pierwsza impreza była zorganizowana 
ze składek własnych Rady Sołeckiej  i  przy  pomocy sponsorów. To nie  były 
pieniądze,  które  dostaliśmy,  ale  o  które musieliśmy się  postarać.  Z drugiego 
pikniku zakupiliśmy 2 piłki dla dzieci do siatkówki i do piłki nożnej. Odbyły się 
4  zabawy  taneczne  i  nie  będę  ukrywać,  że  były  to  imprezy  dochodowe,  z 
których  pieniądze  (zgodnie  ze  współorganizatorami  tj.  OSP  Wymysłów) 
postanowiliśmy przeznaczyć w części na zakup 10 szt. ławostołów w kwocie 
3.142,70 zł. Część pieniędzy czeka na budowę placu rekreacyjnego.
Zorganizowaliśmy  2 pikniki  pn.  „Święto  ziemniaka”.  Z pierwszej  imprezy  z 
wypracowanych pieniędzy Rada Sołecka zorganizowała „Mikołaja” dla dzieci. 
Liczba dzieci i dorosłych przekroczyła nasze oczekiwania. Na sali zebrało się 
ponad  200  osób.  W  tym  roku  również  z  początkiem  grudnia  planujemy 
organizację Mikołaja. 
Organizowaliśmy  w  marcu  br.  dla  Pań  Babski  comber.  Dochód  z  imprezy 
przeznaczyliśmy na zakup czajnika elektrycznego do Remizy. 
Z  tego  miejsca  pragnę  podziękować  wszystkim  sponsorom,  osobom,  które  
w  różny  sposób  przyczyniły  się  do  organizacji  wszystkich  wspomnianych 
imprez  –  nie  wymienię  z  imienia  i  nazwiska,  gdyż  nie  chciałabym  kogoś 
pominąć.  Raz  jeszcze  bardzo  serdecznie  dziękuję  wszystkim ludziom dobrej 
woli.

Ad.4.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał Wójt Gminy Bobrowniki Pan Arkadiusz 
Ziemba,  który  przedstawił  Informacja  z  realizacji  zadań  gospodarczych  oraz 
realizacji zadań w ramach funduszu sołeckiego w roku 2012. 
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Zestawienie zadań realizowanych przez gminę Bobrowniki:
1) Termomodernizacja budynku OSP Wymysłów – zadanie zostało wykreślone 
z budżetu gminy ze względu na nie otrzymanie dofinansowania z WFOŚ i GW 
w Katowicach.
2)  Budowa kanalizacji  – sieć  główna wraz z  przyłączami  oraz odnowieniem 
nawierzchni asfaltowej 3.130.000,00 zł (cała wartość projektu).
3)  Wykonanie nakładki asfaltowej  na całej szerokości  drogi ul.  Sienkiewicza 
odcinek około 640 mb – 50.000,00 zł.
4) Planowane jest wykonanie nakładki asfaltowej na całej szerokości drogi ul. 
Stawowej odcinek około 200 mb – 30.000,00 zł.
5)  Wykonanie dodatkowych prac przy budowie kanalizacji  tj.  15 przyłączy i 
wydłużenie sieci głównej o około 75 mb wartość robót – 40.000,00 zł.
6)  Wykonanie  utwardzenia  przedłużenia  drogi  ul.  Prusa  do  nowego  zasobu 
budowlanego odcinek około 200 mb – 20.000,00 zł.
7)  Wykonanie  odprowadzenia  wody,  zabudowa  rur  drenarskich  ul.  Prusa 
odcinek 120 mb – 6.000,00 zł.
8) Zabudowa dodatkowej studni i częściowe orurowanie skrzyżowania ul. Prusa 
– 5.000,00 zł.
9)  Termomodernizacja  budynku OSP Wymysłów (aktualizacja  kosztorysów i 
przedmiarów) – 2.000,00 zł.
10)  Rozgraniczenie  i  podział  geodezyjny  pod  poszerzenie  ul.  Ogrodowej  – 
planowany koszt 10.000,00 zł.

Zadania planowane do realizacji:
1)  Adaptacja pomieszczeń OSP Wymysłów – 40.000,00 zł (realizowane przez 
OSP).

Rozdysponowanie środków finansowych z funduszu sołeckiego:
1) Zakup namiotów piknikowych – 5.000 zł.
2) Zakup nagłośnienia do OSP – 5.000 zł.
3) Zakup wyposażenia do OSP (kafelki podłogowe, karnisze, firanki) – 4.689,07 
zł.
4) Zakup materiału na stroje dla KGW – 1.000 zł.

DOTACJE ZE ŚRODKÓW UNII EUROPEJSKIEJ:
1) Gmina Bobrowniki przystąpiła do projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu  na  terenie  Gminy  Bobrowniki”  współfinansowanego  ze  środków 
Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  Programu 
Operacyjnego  Innowacyjna  Gospodarka  Działanie  8.3  Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion.
Dzięki programowi mieszkańcy gminy otrzymali 30 zestawów komputerowych 
wraz z dostępem do internetu na okres 8 lat. 
Cena jednego zestawu komputerowego – ponad 3.000 zł.

4



2) „Kuźnia Kadr” projekt dofinansowany ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego dotyczy zajęć pozalekcyjnych i zajęć rozwijających dla młodzieży 
gimnazjalnej  z  terenu  gminy  oraz  doposażenia  pracowni  informatycznych  – 
wartość projektu: 323.030,00 zł.
3) „Wsparcie godzenia życia zawodowego i rodzinnego w Gminie Bobrowniki” 
projekt  dofinansowany  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Społecznego 
dotyczy  wyposażenia  i  kosztów  utrzymania  żłobka  21  nowych  miejsc  od 
grudnia 2012 r. Wartość projektu: 457.140,00 zł.
4)  Punkt  darmowych  porad  prawnych  funkcjonuje  dzięki  poszerzonemu 
zakresowi projektu „Szansa na lepszą przyszłość” dofinansowanego ze środków 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Najbliższy dyżur 9 i16 października.
5)  Punkt  konsultacyjny  dofinansowany  ze  środków  Programu  Operacyjnego 
Kapitał  Ludzki  obejmujący  darmowe  usługi  konsultacyjne  i  doradcze  dla 
przedsiębiorców lokalnych oraz osób podejmujących działalność gospodarczą. 
Czynny w drugi i czwarty wtorek miesiąca od września 2012 r. 
Wójt dziękuje za uwagę.

Ad.5.
Pani Sołtys odczytała projekt uchwały Zebrania Wiejskiego w sprawie wniosku 
zawierającego  przedsięwzięcia  przewidziane  do  realizacji  w  2013  roku  w 
kwocie  16.793,36  zł  w  ramach  środków  funduszu  sołeckiego  (załącznik  do 
protokołu nr 2). Przedstawiono następujące propozycje przedsięwzięć:
1.  Zakup  materiałów  i  wyposażenia  kompleksu  wypoczynkowego  przy  ul. 
Leśnej kwota 6.793,36 zł.
2. Zakup wyposażenia do salki komputerowej w remizie OSP kwota 5.000,00 zł.
3. Zakup pompy pływającej dla jednostki OSP kwota 5.000,00 zł.

Po odczytaniu projektu uchwały Pani Sołtys zapytała zebranych czy mają uwagi 
lub inne propozycje do przestawionego projektu.  Ze względu na brak innych 
propozycji,  nastąpiło  jawne  głosowanie  poprzez  podniesienie  ręki.  Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.6.
Kolejnym  punktem  zebrania  było  omówienie  nowego  systemu  gospodarki 
odpadami.  Jako  pierwszy  głos  zabrał  Wójt  Gminy,  który  przekazał 
mieszkańcom następujące informacje:

− Nowa,  obowiązująca  już ustawa nakazuje  samorządom zorganizowanie 
systemu  odbioru  odpadów.  Od  1  lipca  2013  r.  mieszkańcy  gminy 
przestaną  ponosić  opłaty  na  rzecz  firm,  z  którymi  mieli  dotychczas 
zawarte umowy, ponieważ Gmina będzie zobowiązana wybrać w drodze 
przetargu najtańszą firmę, która będzie odbierała odpady z terenu całej 
Gminy Bobrowniki. 
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− Zakład Gospodarki Komunalnej w Bobrownikach nie będzie mógł brać 
udziału w przetargu m.in. z powodu braku odpowiedniego sprzętu. 

− Opłatę za obiór odpadów mieszkańcy będą wpłacali do budżetu Gminy. 
Prawdopodobnie  opłata  będzie  pobierana  raz  na  dwa  miesiące.  Nowy 
system odbioru odpadów będzie droższy. 

− Intencją  nowej  ustawy  jest,  aby  nowym  systemem  objąć  wszystkich 
mieszkańców gmin,  również tych, którzy dotychczas nie mieli  spisanej 
żadnej  umowy  na  odbiór  odpadów.  Ma  to  na  celu  zlikwidowanie 
nielegalnych wysypisk śmieci.

Po  zakończeniu  wypowiedzi  Wójt  poprosił  o  zabranie  głosu  Kierownika 
Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej Pana Tomasza Gajka.

Na  wstępie  Kierownik  Tomasz  Gajek  poinformował  zebranych,  że 
podstawowe  informacje  dotyczące  nowego  systemu  gospodarki  odpadami 
znajdują się w ulotkach, które zebrani otrzymali przy wejściu na salę. Następnie 
wyjaśnił mieszkańcom, że od 1 lipca 2013 r. nie będzie już odrębnych umów z 
firmami  na  odbiór  odpadów.  Na  terenie  gminy  będzie  funkcjonowała  jedna 
firma  wybrana  przez  Urząd  Gminy  w  drodze  przetargu.  W  związku  z 
powyższym należy rozwiązać dotychczasowe umowy na odbiór  odpadów do 
dnia  30  czerwca  2013 r.  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  zobowiązał  się  do 
rozwiązania wszystkich umów z mieszkańcami. W przypadku pozostałych firm 
każdy właściciel posesji powinien dopilnować, aby umowa została rozwiązana. 
Pan Tomasz Gajek nadmienił,  że pomimo zmiany systemu odbioru odpadów, 
mieszkańcy  nadal  będą  zobowiązani  do  segregacji  odpadów  tzn.  odpady 
mieszane – kubły, papier i metal oraz odpady wielomateriałowe itd. – worki do 
segregacji. Szkło, podobnie jak dotychczas będzie zbierane w tzw. „dzwonach”. 
Nadal będzie funkcjonował Gminny Punkt Zbiórki Odpadów Niebezpiecznych, 
który  będzie  odbierał  odpady  takie  jak:  przeterminowane  leki,  chemikalia, 
zużyte baterie i akumulatory, zużyty sprzęt elektroniczny i elektryczny. Punkt 
będzie czynny 5 dni w tygodniu. Następnie Pan Tomasz Gajek poinformował 
zebranych, że Rada Gminy będzie podejmowała uchwałę w sprawie sposobu 
odbierania odpadów, pojemności kubłów na odpady oraz w sprawie wysokości 
opłaty  za  jednego  mieszkańca.  Od  1  stycznia  2013  r.  Urząd  Gminy  będzie 
przesyłał  do  mieszkańców deklarację,  w której  będzie  trzeba  wypełnić  dane 
dotyczące  nieruchomości  oraz  wyliczyć  miesięczną  opłatę  będącą  iloczynem 
ilości osób zamieszkujących daną nieruchomości i stawki za jedną osobę. Do 
końca marca trzeba będzie deklarację zwrócić do Urzędu Gminy. W przypadku 
wystąpienia  wątpliwości  co  do  zgodności  danych zawartych w deklaracji  ze 
stanem faktycznym, Urząd będzie weryfikował deklarację z danymi z Zakładu 
Gospodarki  Komunalnej  dotyczącymi  średniego  zużycia  wody.  Deklarację 
będzie  można  zawsze  zmienić  w  terminie  14  dni  od  momentu  wystąpienia 
zmiany  w  stanie  osobowym  na  terenie  nieruchomości.  Kierownik  Referatu 
Ochrony Środowiska dodał również, że firma będzie miała prawo kontrolowania 
czy na danej posesji są segregowane odpady. Jest to związane z tym, że będą 
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ustalone dwie stawki: dla odpadów segregowanych oraz wyższa dla odpadów 
niesegregowanych. Na tym Pan Tomasz Gajek zakończył wypowiedź. 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Arkadiusz Ziemba informując mieszkańców, 
że  Gmina  Bobrowniki  jest  współwłaścicielem  spółki  Recykling  Wojkowice. 
Spółka zajmuje się odbiorem odpadów. Nowa ustawa powoduje także zmiany w 
punktach  odbioru  odpadów.  Nie  wszystkie  wysypiska  śmieci  będą  spełniały 
normy zawarte w nowej ustawie.  W wyniku tych zmian,  od przyszłego roku 
spółka  Recykling  Wojkowice  nie  będzie  mogła  przyjmować  odpadów  na 
wysypiska.  Spowoduje  to  konieczność  likwidacji  tej  spółki  oraz  zwrotu 
otrzymanych w tym roku dotacji. 

Wójt odniósł  się do nowego systemu odbioru odpadów i stwierdził,  że 
będzie  on  droższy  od  obecnego.  Wynika  to  z  tego,  iż  do  sprawnej  obsługi 
nowego systemu konieczne są 3 nowe stanowiska pracy. Wyposażenie jednego 
komputera  w  oprogramowanie  to  koszt  około  20.000  zł.  Ponadto  faktury 
wystawiane  przez  firmę  odbierającą  odpady muszą  być  opłacane  terminowo. 
Dlatego w sytuacji,  gdy pojawią się  zaległości  z  wpłatami  od mieszkańców, 
Urząd Gminy będzie  musiał  pokryć te  zaległości  z  budżetu.  Następnie  Wójt 
powiedział, że nowy system zawiera wiele uchybień i wad. Przykładowo nowa 
ustawa nie określa  jednoznacznie stawki.  Obowiązek ustalenia stawki zostaje 
przerzucony na gminy. Wójt poinformował,  że szacunkowo stawka za odbiór 
odpadów wyniesie 10 zł za osobę. Na zakończenie Wójt przestawił zebranym 
sytuację  jaka  może  wystąpić  na  rynku  firm  odbierających  odpady. 
Podsumowując poinformował mieszkańców, że w przyszłości opłata za odpady 
może znacznie wzrosnąć. 

Ad.7.
Sprawy  różne  w  tym  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  przebiegu  trasy 
przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  połączenia  kolejowego  MPL  Katowice  w 
Pyrzowicach z miastami aglomeracji górnośląskiej.

Pani Sołtys odczytała projekt uchwały Zebrania Wiejskiego w sprawie zmiany 
przebiegu  trasy  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  połączenia  kolejowego  MPL 
Katowice w Pyrzowicach z miastami aglomeracji górnośląskiej” (załącznik do 
protokołu nr 3). Uchwała została przyjęta większością głosów. 

Pani Sołtys zaprosiła zebranych do dyskusji i zadawania pytań:

-  Pani  Ilona  Klama  stwierdza,  że  stan  nawierzchni  drogi  ul.  Prusa  jest 
zatrważający (nawierzchnię stanowi błoto i kamienie). Zwraca się z prośbą do 
Wójta o przygotowanie drogi do funkcjonowania (jej utwardzenie), nie wymaga 
od  razu  ułożenia  kostki.  Lewa  strona  ul.  Prusa  została  wyposażona  w 
odwodnienie,  a prawa strona,  która jest  położona niżej nie.  Pani Klama pyta 
również  o Urząd Pocztowy w Bobrownikach,  który  na terenie  naszej  gminy 
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pracuje  w  godzinach  tylko  od  8.00  do  15.00.  Mówi,  że  niejednokrotnie 
otrzymuje  przesyłki  polecone i  chcąc je  odebrać z  Poczty  trzeba brać urlop. 
Wnosi  o  wystosowanie  z  Urzędu  wniosku  do  Poczty  Polskiej  o  wydłużenie 
godzin pracy placówki pocztowej w Bobrownikach wystarczy w jednym dniu 
roboczym w tygodniu, aby można było swobodnie po pracy załatwić potrzebne 
sprawy.
Wójt  odpowiada:  jeśli  tylko  zakończy  się  inwestycja  budowy  kanalizacji 
sanitarnej, firma będzie zmuszona do przywrócenia stanu nawierzchni dróg do 
stanu poprzedniego. Obiecał, że w przyszłym roku postara się zrobić odcinek ul. 
Prusa – podbudowa z wierzchnią warstwą frezu asfaltowego. Mówi również, że 
na pewno będzie  to zapisane w budżecie  na rok 2013.  Jeśli  chodzi  o  Urząd 
Pocztowy to zwrócimy się pismem, w którym postaramy się zwrócić uwagę, aby 
jeden dzień miał wydłużone godziny urzędowania.

- Pan Jerzy Trzcionka pyta się czy jest na zebraniu osoba odpowiedzialna za 
budowę kanalizacji, osoba co ma nadzór nad tą firmą?
Wójt odpowiada:  w ramach Urzędu jest  zespół roboczy, który odpowiada za 
realizację  projektu,  w  ramach  umowy  jest  dwóch  inspektorów  nadzoru 
budowlanego – jeden w zakresie kanalizacji, drugi drogi. 
Pan Trzcionka mówi, że firma poniszczyła wszystko to, co ludzie mieli przed 
posesjami. Chodniki są poniszczone – powinni wszystko to przywrócić do stanu 
poprzedniego. Mówi, ze nie widział nikogo z Urzędu czy z  osób nadzorujących, 
kto by jeździł, oglądał i rozmawiał z mieszkańcami. 
Wójt  tłumaczy,  że  sprawą  priorytetową  jest  budowa  kanalizacji  w  ciągu 
głównym tj. w drodze (z reguły w drodze powiatowej) i sprawa przyłączy do 
budynków jak i związanym z tym porządkowaniem i przywracaniem terenu do 
stanu  pierwotnego  spada  na  drugi  plan,  ale  na  pewno  zostanie  w  terminie 
późniejszym od firmy wyegzekwowana. 
Pan Trzcionka mówi, że chodniki są poniszczone, natomiast po jego stronie przy 
posesji od ulicy, gdzie nie ma chodnika miał wcześniej trawę, którą kosił, a teraz 
jest wszystko zrujnowane. 
Wójt odpowiada, że inwestycja nie jest jeszcze odebrana i te wszystkie uwagi 
przekaże firmie celem wykonania. Tłumaczy również, że sprawy porządkowe 
zostaną przeprowadzone po ukończeniu robót budowlanych.
Pan Trzcionka mówi, że słabo zagęszczają miejsca pod asfaltowanie na drodze 
ul. Kościuszki. Mówi, że walcem jeżdżą dopiero po asfalcie – twierdzi, że jest to 
robota na jeden rok i potem to wszystko siądzie.
Wójt odpowiada, że inwestycja się jeszcze nie zakończyła i dopilnuje, aby prace 
porządkowe przywróciły wygląd pierwotny w obrębie prowadzonej inwestycji. 

-  Pani  Daniela  Chobot  mówi,  że  Pan Wójt  wszystkie  ulice  wymienia,  a  nie 
wspomina nic o ulicy Sosnowej. Pyta czy dalej mają chodzić po błocie i po tych 
dziurach? 

8



Wójt  odpowiada,  że  ma  świadomość,  że  ludzie  przy  tej  drodze  już  długo 
mieszkają i postara się coś wykonać na tej ulicy, może jeszcze w tym roku.

- Pan Ireneusz Pawełczyk stwierdza, że dużo się mówi o podłączeniach do tej 
kanalizacji, a ma pytanie, gdzie się może dowiedzieć czy domy, które już dawno 
istnieją  czy  będą  podłączone  do  kanalizacji  czy  nie.  On  mieszka  na  ulicy 
Kościuszki.
Wójt odpowiada, że te ustalenia były dokonywane na etapie projektu poprzez 
wyrażenie zgody. Pan Pawełczyk twierdzi, że on taką zgodę wyraził. Dlatego 
Pan Wójt prosi o kontakt z pracownikiem Urzędu Tomaszem Gajkiem, który 
sprawdzi to na mapach i da ostateczną odpowiedź. 
Pan Pawełczyk mówi, że ul. Sienkiewicza jest ładnie zrobiona, jest położony 
nowy asfalt, ale nie ma na tej ulicy kanalizacji burzowej i ta cała woda płynie 
właśnie  na  dół.  Buduje  się  dużo  nowych  domów,  ale  nie  ma  kanalizacji 
burzowej i całą wodę wpuszcza się do rowów melioracyjnych.  
Wójt  odpowiada,  że  przy  ul.  Sienkiewicza  na  wysokości  ul.  Prusa  została 
zabudowana kanalizacja deszczowa i została złapana woda, która lała się na ul. 
Prusa.  Pan  Pawełczyk  pyta  się  czy  całą  wodę  ze  wsi  można  wpuszczać  do 
jedynego  rowu  melioracyjnego  (przechodzącego  obok  jego  posesji).  To  coś 
chyba jest nie tak? 
Wójt odpowiada, że Sienkiewicza jest drogą powiatową i możemy zwrócić na to 
uwagę i napisać do powiatu, że zgłaszacie Państwo takie uwagi.

- Pan Edward Kańtoch chce się zapytać, bo było do Urzędu pisane podanie w 
sprawie melioracji  na ul.  Kościuszki  i  jakoś to wszystko stanęło.  Jak kolega 
Pawełczyk  mówi  chodzi  mi  o  ulicę  Sienkiewicza.  Na  całej  długości  ul. 
Sienkiewicza  od  ul.  Kościuszki  do   ul.  Prusa  nie  ma  ani  jednego  gulika. 
Wszystka woda idzie ul. Jana Pawła, a reszta na ul. Kościuszki. Mówi, że kiedyś 
były rowy na deszczówkę, a teraz ich nie ma – wszystko jest wyrównane.
Wójt mówi, że przyjrzymy się tej ul. Sienkiewicza.

-  Pani  Helena  Borszcz  stwierdza,  że  droga  na  ul.  Jana  Pawła  II  jest  coraz 
częściej odwiedzana, ale jest nie do przejścia, nie do przejechania. 
Wójt odpowiada, że na Jana Pawła II też coś trzeba będzie zrobić, aż by się 
prosiło by zrobić jakąś nakładkę asfaltową. Wójt jest też po rozmowie z Panią 
Radną i Panią Sołtys odnoście kaplicy mszalnej na tej ulicy. Nie ma tam przy 
kaplicy  żadnych  miejsc  parkingowych,  ale  właśnie  znaleźli  w  pobliżu  taką 
działkę,  którą można przekształcić na parking, aby droga podczas mszy była 
przejezdna. 

-  Pani  Janina  Kańtoch  poruszyła  temat  drzew  (akacji)  na  ul.  Leśnej,  które 
wrastają  w chodnik i  mówi,  że jeżeli  sami mieszkańcy sobie nie posprzątają 
chodnika to nikt tego nie zrobi. 
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Pani  Sołtys  odpowiedziała,  że  pisała  kilkakrotnie  do  powiatu  i  dostała 
odpowiedź,  że  nie  ma  na to  powiat  pieniędzy.  Pani  Kańtoch mówi,  że  przy 
sklepie  też  jest  zarośnięte,  są  pokrzywy  i  nie  można  przejść  z  wózkiem 
chodnikiem.  Pani  Sołtys  odpowiada,  że  wielokrotnie  pisała  bezpośrednio  do 
Zarządcy drogi do Powiatu, bo to są ich drogi i chodniki i oni stale odpowiadają, 
że nie mają pieniędzy. Pani Sołtys zgłaszała to również do Dyrektora ZGK Pana 
Cichosza i liczy na gminę to, że może uda się to zrobić. Pani Kańtoch mówi, że 
może  należałoby  zaprosić  Wójta  na  spacer  chodnikiem,  żeby  sam  zobaczył 
problem. 
Wójt obiecał, że do połowy października będzie to zrobione. 

- Dyrektor ZGK Pan Cichosz przeprosił za spóźnienie i chciał wyjaśnić sprawę 
porządkowania chodników przy drogach powiatowych. Mówi, że jakiekolwiek 
załatwianie spraw z PZD to droga przez mękę. Potwierdził, że wpłynęło pismo 
Pani Sołtys w sprawie czyszczenia chodnika na ul. Leśnej, ale musiał odmówić 
pomocy, gdyż leży to w kompetencjach powiatu.
Pani Maria Jahnson dodaje, że chodnik przy lesie na ul. Leśnej jest niewypałem. 
Po  deszczu  kałuże  stoją  przy  chodniku.  Idąc  chodnikiem  podczas  deszczu 
samochody przejeżdżające chlapią wodą w przechodnia, nie ma gdzie uciec i do 
tego jeszcze te zarastające akacje. Lepiej by było, gdyby chodnik był po lewej 
stronie.
Radny Powiatowy Pan Włodzimierz Trzcionka mówi, że powiat ma kłopoty z 
drogami – wszędzie brakuje pieniędzy. W samej gminie Bobrowniki są 52 km 
dróg powiatowych i skąd na to brać pieniądze. Radny pyta Wójta czy gmina ma 
jakieś  ciche  porozumienie  z  powiatem  w  sprawie  czyszczenia,  odśnieżania 
chodników i dróg powiatowych? 
Pani Maria Jahnson mówi, że zbliża się zima i pyta co będzie z odśnieżaniem 
drogi  między  Kozłową  Górą  a  Wymysłowem?  Zawsze  były  problemy  z 
odśnieżaniem tego odcinka.
Wójt  odpowiada,  że  Radny Powiatowy Pan Włodzimierz Trzcionka poruszył 
sprawę porozumienia z Powiatem i generalnie jest taka sprawa, że nie możemy 
podpisywać żadnych porozumień. Za daną drogę odpowiada jej administrator. 
Mamy  świadomość,  że  te  wszystkie  zadania  muszą  być  synchronizowane. 
Niedawno powiat  ogłosił  przetarg na utrzymanie zimowe dróg powiatowych, 
który  wygrała  firma  Kyrcz,  z  którą  to  gmina  miała  okazję  współpracować. 
Dlatego już rozmawiałem z Wykonawcą, aby umówić się na spotkanie razem z 
Dyrektorem ZGK Panem Cichoszem, aby synchronizować lub stworzyć pewien 
plan. Jeśli  macie Państwo jakieś uwagi, które drogi były źle odśnieżane albo 
gdzie wystąpiły jakieś problemy – to proszę przekazać te uwagi przez Panią 
Sołtys.
Wójt odpowiada Pani Jahnson, że jest szansa, aby dogadać się z Piekarami Śl., 
że połowę drogi na moście odśnieżą oni, a połowę my.
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Wójt  mówi,  że  na  ostatniej  sesji  Rady  Gminy  podejmowaliśmy  uchwałę  o 
podziale Gminy na okręgi wyborcze. Będą jednomandatowe okręgi wyborcze. 
Jeden  mandat  zostanie  na  stałe  przypisany  do  Wymysłowa.  Wymysłów  jest 
jednym okręgiem i wybiera jednego radnego. W Dobieszowicach będą 2 okręgi 
wyborcze, w każdym będzie wybierany jeden radny.
Wójt  cały  czas  apeluje  do  mieszkańców,  którzy  się  u  nas  wybudowali  o 
meldowanie  się  na  terenie  gminy.  A  przynajmniej,  żeby  w  deklaracjach 
podatkowych  zaznaczali  adres  zamieszkania,  żeby  podatki  ludzi,  którzy 
mieszkają na naszym terenie częściowo zostawały na terenie naszej gminy,bo to 
jest potem pula, którą zyskujemy na inwestycje, na oświatę.

- Pani Hanka Dąbrowska pyta czy na ul. Ogrodowej będzie kładziony asfalt po 
budowie kanalizacji?
Wójt odpowiada, że ul. Ogrodowa będzie robiona po śladzie kanalizacji.

- Pani Alina Szlęk mówi, że na ul. Stawowej też rozgrzebali robotę, pozakładali 
sączki i nie można jeździć po ulicy .
Wójt odpowiada, że Wykonawcy kanalizacji to konsorcjum trzech firm i każda 
ma  coś  na  sumieniu.  Mimo  tego  trzeba  współpracować,  a  i  tak  termin 
zakończenia jest bliski. 

- Pan Jerzy Trzcionka pyta czy kanalizacja będzie w tym roku czynna.
Wójt odpowiada, że trzeba jeszcze połączyć kanał tłoczny pod autostradą i jak 
będzie połączony kanał to można będzie podłączać budynki.

- Pan Robert Janiszewski mówi, że od paru miesięcy działa autostrada, a my już 
ponosimy  konsekwencje  tego,  że  ekrany  od  strony  Wymysłowa  zostały 
zaprojektowane w sposób oszczędny.  Natężenie  hałasu nocą i  wieczorem na 
ulicy  Sienkiewicza  i  Prusa  jest  bardzo  duże.  Twierdzi,  że  należałoby  zlecić 
pomiar natężenia hałasu.
Wójt  odpowiada,  że  w  tej  sprawie  były  pisma  do  GDDKiA,  ale  musi  być 
większy ruch na autostradzie, aby można było dokonać pomiaru hałasu. Wójt 
mówi,  że  będziemy  pisać  pisma  do  GDDKiA w  sprawie  montażu  większej 
liczby ekranów dźwiękochłonnych. 
Pan Janiszewski poruszył sprawę coraz większej liczby osób poruszających się 
na kładach ulicą Sienkiewicza. Uznał, że progi zwalniające przy placu zabaw 
byłyby dobrym rozwiązaniem.  
Wójt  odpowiada,  że  kilkakrotnie  już  gmina  pisała  do  powiatu  o  progi 
zwalniające przed placem zabaw, ale oni twierdzą, że dzieci powinny bawić się 
na placu zabaw, a rodzice odpowiedzialni są za bezpieczeństwo dzieci.  Wójt 
apeluje o rozsądną jazdę ulicami naszego sołectwa i dostosowanie prędkości. 
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-  Pan  Adam Trefon  zwrócił  się  z  pytaniem do  Pani  Przewodniczącej  Rady 
Gminy i do Pani Radnej Wymysłowa jak obecnie wygląda deficyt budżetowy 
procentowo w stosunku do lat 2009, 2010.
Wójt odpowiada na to pytanie, że wszystkie informacje na ten temat dostępne są 
na stronie internetowej Urzędu Gminy. Twierdzi, że pytanie o deficyt to pytanie 
o  to  czy  inwestować  czy nie?  Można też  nie  mieć  deficytu  i  nic  nie  robić. 
Informuje, że deficyt za ten rok utrzyma się w planie tj. 4.000.000,00 zł. Deficyt 
jest pokryty częściowo nadwyżką z lat poprzednich, pożyczkami z WFOŚiGW 
oraz kredytem bieżącym na poziomie 1.200.000,00 zł. Jak podzieli Pan 4 mln 
przez 34 mln to wyjdzie procentowo deficyt.

- Pani Barbara Kańtoch pyta jaki jest cel ustawienia na ul. Leśnej od rogu z ulicą 
Kościuszki  ograniczenia  prędkości  do  10  km/h  i  drugie  czy  jest  możliwość 
utwardzenia ścieżki rowerowej od ul. Stawowej do Blachlińskiego?
Tomasz Gajek odpowiada,  że GPW Katowice zażądało od zarządcy drogi tj. 
powiatu  postawienia  ograniczenia  tonażu  i  prędkości.  Obiekt  tamy  jest 
własnością GPW i w każdej chwili mogą zamknąć przejazd przez tamę. Obiekt 
ten jest udostępniony użytkownikom drogi przez GPW.
Na drugie pytanie Pani Kańtoch nie uzyskała w ogóle odpowiedzi.

- Pani Hanka Dąbrowska pyta o drogę ewakuacyjną np. w stronę cmentarza.
Wójt odpowiada, że Wójt Ożarowic i Nadleśnictwo chcieliby wykonać drogę na 
wprost przez las. 
Wójt ma również takie opinie, że mieszkańcy Sienkiewicza nie chcą, aby taka 
droga ewakuacyjna przez ich ulicę powstała. 
Pani Bogusława Kaczmarczyk mówi, że to nie jest prawda, gdyż mieszkańcy 
podpisywali, że ta droga ma być wyczyszczona i zrobiona.
Wójt  mówi,  że  nie  przeczy,  że  część  ludzi  jest  za  wykonaniem  drogi,  ale 
również są osoby, które się przeciwne.
Wójt jeszcze raz wspomina, że w planach powiatu jest budowa drogi przez las.
Pani Hanka Dąbrowska daje propozycję, aby jednak nie budować drogi przez 
las,  gdyż jest  to  już  jedyne takie  miejsce  zielone  w Wymysłowie.  Lepszym 
rozwiązaniem  jest  budowa  drogi  w  kierunku  cmentarza,  z  której  to  drogi 
większa część mieszkańców będzie korzystać.
Radny Powiatowy Pan Włodzimierz czcionka tłumaczy, że ta droga przez las 
jest już od dawna w planach powiatu, bo będzie to droga łącząca Ożarowice z 
ul. Wesoła w Dobieszowicach i dalej do Bobrownik.

- Pani Wanda Kotuła pyta kiedy będzie robiony chodnik na ul. Kościuszki po 
stronie nieparzystej?
Wójt odpowiada, że sytuacja powiatu jest coraz gorsza i nie ma pieniędzy. Nie 
wszystko  możemy  od  razu  zrobić.  Należałoby  po  robotach  kanalizacyjnych 
choćby po jednej stronie odremontować zniszczony chodnik.  
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-  Wyjazd  z  ul.  Ogrodowej  na  ulicę  Kościuszki  jest  niebezpieczny  przez 
ograniczoną widoczność – wymaga zamontowania lustra.
Sołtys odpowiada, że zwracała się do Policji o interwencję w tej sprawie. Policja 
stwierdziła, że lustro jest nieuzasadnione.
Wójt powiedział, że trzeba kupić lustro. 

-  Pan Adam Trefon zarzucił  Pani  Radnej  Annie Kocot,  że  nie  ma  czasu  na 
kontakt  z  mieszkańcami.  Mówi,  że  przez  4  lata  był  taki  dobry  zwyczaj,  że 
Radny spotykał się z mieszkańcami w ustalonym wcześniej terminie, miał na to 
czas.   Druga  sprawa  to  nazewnictwo  3  przystanków na  ulicy  Kościuszki,  a 
mianowicie dwa z nich noszą nazwę Sienkiewicza, a przystanek na żądanie przy 
sklepie nosi nazwę Leśna. 
Pani Radna Anna Kocot odpowiada na pytanie, że jako Radna nie ma miejsca na 
dyżurowanie. Zawiesiła dyżurowanie od października do kwietnia ze względu 
na  chłód  panujący  w  pomieszczeniu  po  byłym  felczerze.  Na  łamach  Echa 
Gminy  jest  informacja,  że  dyżuruję  w  każdy  pierwszy  czwartek  miesiąca  o 
godz.  18.00.  A  tak  się  akurat  złożyło,  że  maj  i  czerwiec  były  czwartkami 
świątecznymi, więc tych dyżurów nie było. Odkąd dyżuruję to sześć razy był 
Pan, raz był Pan Kańtoch i teraz był Pan Folta i to są wszyscy zainteresowani. A 
poza tym dała do informacji mieszkańcom sołectwa dwa telefony do kontaktów 
i zainteresowani z nich korzystają. Teraz znowu nie będzie dyżurów, bo jak się 
rozpoczną prace remontowe w pomieszczeniu po byłym felczerze to nie będę 
miała miejsca, gdzie mogę przyjmować mieszkańców.
Pani Sołtys odpowiada, że jeśli chodzi o nazewnictwo przystanków to na wizji 
lokalnej  kiedy  miały  być  rozmieszczone  te  przystanki  na  żądanie  spytałam, 
dlaczego  nazewnictwo  to  jest  takie  dziwne.  Pani  Kierownik  z  KZK  GOP 
odpowiedziała mi, że oni nie nazywają przystanku od nazwy ulicy, na której się 
on znajduje, lecz od najbliższego skrzyżowania. Po kolejnej interwencji Panie 
Adama Pana napisałam pismo do KZK GOP o wyjaśnienie dlaczego jest takie 
nazewnictwo  i  od  kiedy.  Nie  otrzymałam  jeszcze  odpowiedzi  na  to  pismo, 
natomiast w internecie nie jest tak jak Pan mówi, że od momentu kiedy powstały 
nowe przystanki, to nazewnictwo jest już od bardzo dawna. Czekam teraz na 
odpowiedź z KZK GOP i jak tylko dostanę to Państwu pokażę. 

-  Pani  Helena  Borszcz  mówi,  że  wypadałoby pochwalić  Radę Sołecką za te 
zabawy oraz OSP Wymysłów, bo przy każdej takiej akcji straż uczestniczy.

-  Pani  Wanda  Kotuła  chciała  jeszcze  wspomnieć  o  akcji  zbierania  wielkich 
gabarytów, które w tym roku należało dostarczyć pod Urząd Gminy. Zawsze 
wielkie gabaryty były odbierane od mieszkańców spod posesji i pyta się jak ona 
ma tą wersalkę na plecach pod gminę dostarczyć. I  dlaczego tak nie ma jak 
dawniej, żeby te rzeczy wystawiać przed dom. 
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Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Zebrania Sołtys Pani Barbara 
Klusek  podziękowała  zaproszonym  gościom  za  przybycie  i  udzielenie 
odpowiedzi  na pytania  mieszkańców oraz mieszkańcom za  poparcie  naszych 
planów  związanych  z  przyszłorocznym  funduszem  sołeckim  i  ogłosiła 
zakończenie Zebrania. 
Zebranie Wiejskie zakończyło się o godzinie 21:00.

 Przewodniczący zebrania

    /-/ Barbara Klusek
 
Protokołowała:

Katarzyna Mitas
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